
یکشنبه 25 مهر 1400- 10 ربیع الاول 1443 - 17 اکتبر 2021 - سال بیستم - شماره  5554  10   اقتصادی

رشد ۴۸ درصدی صادرات فولاد ایران 
در نیمه نخست ۱۴۰۰

شــرکت های بزرگ فولادی کشــور موفق شــدند با صادرات سه میلیون و 
۸۱۱ هزار و ۶۱۷ تن فولاد از ابتدای امســال تا پایان شــهریورماه، رشدی ۴۸ 
درصدی در مقایســه با مدت مشابه پارســال به ثبت برسانند.بررسی عملکرد 
شرکت های فولاد مبارکه و ذوب آهن اصفهان، فولاد خوزستان، فولاد اکسین، 
فولاد هرمزگان، فولاد آلیاژی ایران، فولاد آذربایجان، فولاد خراسان، فولاد کاوه 
جنوب، صبافولاد، فولاد بناب، جهان فولاد ســیرجان، ســنگ آهن چادرملو و 
فولاد کویر در ۶ ماهه نخســت امسال، موید این آمارهاست که با صادرات انواع 
محصول فولادی از جمله بلوم، بیلت، اســلب، انواع مقاطع آلیاژی- مهندسی، 

میلگرد، آهن اسفنجی و بریکت گرم حاصل شده است.
در ایــن میان، بهترین عملکرد در بین واحدهای یاد شــده متعلق به فولاد 
خوزســتان با صادرات ۹۰۳هزار و ۷۵۷ تن اســلب، بلوم و بیلت و رشــد ۳۴ 
درصدی بــود و پس از آن فولاد مبارکه با ۶۲۰ هــزار و ۲۲۸ تن و ذوب آهن 
اصفهان با ۶۰۵ هزار و ۶۰۷ تن محصول فولادی در رده های دوم و ســوم قرار 
گرفتند.همچنین در این مدت بیشــترین رشد صادرات محصولات فولادی به 
اسلب فولاد خوزستان با ۱۶۷ درصد رسید و پس از آن بیلت فولاد خراسان با 
ثبت رشد ۱۶۴ درصدی و مجموع تولیدات فولاد مبارکه با رشد ۱۱۸ درصدی 

در هم سنجی با پارسال، بهترین عملکرد را داشتند.

پیگیری سازمان  بازرسی
 برای تحویل خودروهای کف کارخانه

سازمان بازرسی کل کشور در جریان بازدید از گروه های خودروسازی ایران 
خودرو و سایپا پیگیر جمع آوری و تحویل خودروهای کف کارخانه این دو گروه 

خودروسازی به مشتریان شد.
به گزارش ســازمان بازرســی کل کشــور، معاون نظارت و بازرســی امور 
تولیدی این ســازمان به همراه بازرس کل امور صمت و هیات بازرسی ذی ربط 
از گروه هــای خودروســازی ایران خودرو و ســایپا بازدید کــرد و پیگیر روند 

تجاری سازی و تکمیل خودروهای ناقص و کف کارخانه شد. 
معاون نظارت و بازرســی امور تولیدی سازمان بازرسی کل کشور در جریان 
این بازدید، با بیان اینکه ۲۹ شهریورماه در سازمان بازرسی کل کشور جلسه ای 
با خودروســازان درخصوص جمع آوری خودروهای کف کارخانه برگزار شــد 
که خودوســازان در ایــن زمینه اعلام آمادگی کردند، گفــت: در بازدید امروز 
مدیرعامــل ایران خودرو گزارش داد هم زمان با افزایــش تیراژ تولید، ۳۳ هزار 
دستگاه خودرو را تجاری سازی کرده اند که در حدود ۳ هزار دستگاه آن مربوط 
به خودروهای کف کارخانه بوده اســت و مدیرعامل سایپا نیز وعده داد تعداد 
خودروهای کف تا ۱۵ آبان از ۵۰ هزار دستگاه به ۱۰ هزار دستگاه کاهش یابد.

دوره انتظار خانه دار شدن دهک اول ۱۷۸ سال شد
ســخنگوی کمیسیون عمران مجلس با اشــاره به این که دوره انتظار برای 
خانه دار شــدن دهک اول به ۱۷۸ ســال افزایش یافته است،گفت:گرانی های 

افسارگسیخته کمر مردم را شکسته است.
عبدالجــلال ایری با اشــاره به افزایــش مدت انتظار بــرای خرید خانه در 
ســال های اخیر اظهار کرد: با یک حساب سرانگشتی از میزان تفاوت حقوق و 
افزایش قیمت مسکن مشخص می شود که افراد با درآمدهای متفاوت چندین 
ســال باید در حسرت خانه دار شــدن بمانند.وی افزود: گزارش  بانک مرکزی 
متوســط قیمت هر متر مربع  خرید خانه در تهــران ۳۰ میلیون و ۹۷۰ هزار 
تومان بوده و خرید یک خانه ۷۵ متری حدودا دو میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان 
در تهران خواهد بود، لذا با درآمد کنونی اقشــار متوســط جامعه و هزینه های 

سرسام آور زندگی، خانه دار شدن به رویا تبدیل شده است.
وی یادآور شــد: معاون وزارت راه با حضور در جلســه گذشــته کمیسیون 
عمران، گزارشــی از دوره انتظار برای خرید یک واحد ۷۵ متری آپارتمان ارائه 
کرد که بر اســاس آن، مدت انتظار دهک اول برای خانه دار شدن حدود ۱۷۸ 
سال و برای دهک های دوم و سوم  به ترتیب به حدود ۱۰۹ و ۷۹ سال رسیده 

است.

اخبار کوتاه

رئیس اتاق بازرگانی ایران می گوید اگر برخی تصمیمات 
غلط در ســطح کلان اقتصاد ایران اصلاح نشود، خطر رشد 
سرســام آور تورم کشــور را تهدید خواهد کرد.بر اســاس 
گــزارش مرکز آمار، نــرخ تورم در اقتصاد ایــران چند ماه 
گذشــته را در عدد بالای ۴۰ درصــد گذرانده و در آخرین 
آمار عدد آن از مرز ۴۵ درصد نیز گذشــته است. بسیاری 
از فعالان اقتصادی هشــدار می دهند که در صورت اصلاح 
نشــدن برخی رویه های کلان، لمس تورم های شدیدتر نیز 
ممکن خواهد بود.به گزارش ایسنا،رئیس اتاق بازرگانی ایران 
در جلسه مشترک با اعضای کمیسیون جهش و رونق تولید 
مجلس، گفته: اگر نگاهی تاریخی به عملکرد دولت ها، با هر 
گرایش و رویکرد فکری نسبت به مسئله اقتصادی بیندازیم، 
درمی یابیم که برآورد اقدامات انجام شده از جانب آنها، نه تنها 
به حل مشکلات و مسائل اقتصادی کشور کمکی نکرده بلکه 
چالش هایش را افزون کرده است.او ادامه داد: در این میان، 
دولت سیزدهم، میراث دار بزرگ ترین بحران ها بوده و باید از 
تحریم و چالش های ارزی تا شیوع بیماری کرونا و مشکلات 
مهــم در بخش منابع آبی و انرژی را چاره جویی کند.رئیس 
پارلمان بخش خصوصی ایران تأکید کرد: در وضعیت کنونی 
و در تنگنای مشــکلات، هرگونه خطــای راهبردی موجب 
افزایش حجم نقدینگی می شود و تورمی سرسام آور را برای 
آینده در پی خواهد داشــت.او متذکر شد: در گذشته برای 

عبور از هر پیچ سخت، به اقدامات اورژانسی متوسل شدیم، 
درحالی که اقتصاد کشــور، تصمیمات ســخت و اصلاحات 
ریشه ای نیاز داشت. امروز اقتصاد کشور نه از منظر سیاست 

داخلی و نه در بحث سیاست خارجی، حرف اول را در کشور 
نمی زند و اولویت نخست هم نیست. همه این مسائل باعث 
می شــود تا کشور به سراشــیبی بحران فروافتد و رتبه آن 

در شــاخص های جهانی، مکرر تنزل یابد.رئیس اتاق ایران 
بــار دیگر به موضوع »تولید« و نیازهای این بخش اشــاره 
کرد و گفت: در حال حاضر ســه قوه بــر این مبحث مهم 
متمرکز هســتند اما آیا آنچه تحت همین عنوان پیگیری 
می شــود، کارآمدی و اثرگذاری کافی دارد؟ در کشوری که 
با محدودیت منابع مواجه اســت، باید مشخص شود که آیا 
حمایت مادام العمــر از بعضی بخش های تولیدی اثرگذاری 
لازم را ایجــاد می کند یا نه و اینکه اساســاً کدام بخش ها 
بایــد در اولویت حمایت ها قرار بگیرنــد؟او ادامه داد: امروز 
همه به دنبال شناسایی واحدهای تولیدی هستند که به هر 
دلیل تعطیل شــده اند؛ اما آیا فعال شدن آن کارخانه ای که 
محصولــش به زودی حتی در بازار داخلی هم مصرف کننده 
ندارد، با منابعی که ارزشــمند و توأمان محدود هســتند، 
منطقی خواهد بود؟ آیا می شود بدون شناسایی عوامل توقف 
فعالیــت یک واحد تولیدی، برای راه اندازی مجدد آن اقدام 
کرد؟ تقاضای ما این است که کمیسیون ویژه جهش تولید 
مجلس به این موضوعات توجه ویژه داشته باشد.شافعی در 
بخش دیگری از سخنانش به سیاست های ارزی پرداخت و 
گفت: ۳۵ درصد کل صادرات توسط بخش خصوصی واقعی 
صــورت می گیرد و ۶۵ درصد دیگر کــه واحدهای دولتی، 
نیمه دولتی و خصولتی هســتند؛ در ۹۰ درصد موارد، مواد 

خام و یا نیمه خام را صادر می کنند. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران هشدار داد

خطر تورم سرسام آور در اقتصاد ایران!

رئیس جدید هیات عامل صندوق توســعه ملی با اشاره 
به رتبه ۲۳ صندوق توســعه ملی ایــران بین ۸۰ صندوق 
ثــروت جهان گفت که برنامه هایی را جهت تغییر وضعیت 
موجود و ارتقاء ســطح صندوق توسعه ملی در دستور کار 
دارد.به گزارش ایسنا، طی حکمی از سوی رئیس جمهوری 
مهدی غضفری به عنوان رئیس هیات عامل صندوق توسعه 
ملی منصوب شــده و ترکیب هیــات عامل نیز تغییر کرد 
به طوری که موحدی، میرصادقی، ابوالحســنی و عیوضلو 
اعضای جدید هیات عامل صندوق توسعه ملی را به ریاست 
غضنفری تشــکیل می دهند.روزگذشــته جلسه تودیع و 
معارفــه رئیس جدید هیات عامل صندوق توســعه ملی با 
حضور رئیس ســازمان برنامه و بودجه و عضو هیات امنای 

صندوق توسعه ملی برگزار شد.در این مراسم میرکاظمی-
رئیس ســازمان برنامه و بودجه- با اشاره به وضعیت منابع 
صندوق توسعه ملی گفت که در مواردی صندوق بر منابع 
خود تســلط ندارد و باید این رویــه  به طور جدی اصلاح 
شود.وی در ادامه به بخشــی از اصلاحات مورد نظر اشاره 
داشــت و افزود: لازم است اقســاط عقب افتاده بانک ها به 
صندوق برگردد، عقب ماندگــی در صنعت انرژی از ناحیه 
سرمایه گذاری جبران شود، صندوق به کمک شرکت های 
بزرگ فولادی برود، ممانعت از خام فروشی صورت بگیرد و 
در عین حال سرمایه گذاری روی صنایع کوچک به صندوق 
توسعه ملی توصیه نمی شود چرا که سهم اندکی در تولید 
داشــته و صندوق باید با توجه به محدودیت منابع کمکی 

به راه اندازی پیشران های اقتصاد باشد. در ادامه غضنفری-
رئیس جدید هیات عامل صندوق توسعه ملی- با اشاره به 
وضعیت صندوق های ثروت در دنیا توضیح داد: طبق آمار 
ســال ۲۰۱۸، ۸۰ صندوق در ۵۰ کشور دنیا وجود داشته 
است، مجموع ثروت این صندوق ها به حدود ۸۰۰۰ میلیارد 
دلار می رسد که ۶۰ درصد آنها معادل ۴۵۰۰ میلیارد دلار 
از منابع نفتی و مابقی از منابع غیرنفتی و غیرکالایی است.
به گفتــه وی ۷۰ درصد دارایی های صندوق جهان در ۱۰ 
صندوق اول اســت که بیانگر وجود صندوق های بســیار 
بزرگ و در برخی موارد کوچک است و در این آمار صندوق 
توسعه ملی ایران در رتبه ۲۳ جهان قرار دارد.رئیس هیات 
عامل صندوق توســعه ملی با اشاره به عملکرد صندوق ها 

در سه دسته تثبیتی که به نوعی بودجه ای عمل می کنند، 
توسعه ای و تســهیلی که برای حفظ ثروت در نسل آینده 
اســت، گفت: اساسنامه صندوق توســعه ملی ایران نشان 
می دهد که منطق آن جهت گیری تسهیلی تبعیت می کند. 
در این حالت یعنی نباید منابع نســل آینده کم شود بلکه 
باید به آن اضافه نیز شــود. دربخشــی دیگر از این مراسم 
شهیدزاده -رئیس سابق هیات عامل  صندوق توسعه ملی- 
با اشاره به چالش های صندوق در حفظ منابع گفت: مالیات 
صندوق در حدود ۲.۵ سال گذشته ماجرای زیادی داشت 
و در این مدت برای برگشت حدود ۵۱۰۰ میلیارد تومانی 
مالیات اخذ شــده در دادگاه و مجلس پیگیر بودیم که در 

نهایت مقرر شد به صندوق بازگردد.

در مراسم تودیع و معارفه رئیس صندوق توسعه ملی اعلام شد

از رتبه ۲۳ صندوق ارزی در دنیا تا طلب ۵۱۰۰ میلیاردی از مالیات

بازار انرژی

قیمــت نفت روز جمعه تحت تاثیر پیــش بینی ها از کمبود عرضه در چند 
مــاه آینده، به رکورد بالای جدیدی جهش یافت و از مرز ۸۵ دلار عبور کرد.به 
گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۸۶ سنت معادل یک درصد افزایش، 
در ۸۴ دلار و ۸۶ ســنت در هر بشــکه بسته شد. قیمت ماه آتی به ۸۵ دلار و 
۱۰ سنت رسید که بالاترین قیمت از اکتبر سال ۲۰۱۸ بود و رشد هفتگی سه 

درصد را نشان داد که ششمین رشد هفتگی متوالی بود.
بهای معاملات وســت تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۹۷ ســنت معادل ۱.۲ 

درصد افزایش، به ۸۲ دلار و ۲۸ ســنت در هر بشکه رسید و ۳.۵ درصد رشد 
هفتگی به ثبت رساند که هشتمین رشد هفتگی متوالی بود.بازارهای سهام قوی 
در هر دو ســوی آتلانتیک که اغلب بر قیمت نفت تاثیر می گذارند هم از روند 

صعودی قیمتها پشتیبانی کردند.
تحلیلگران به کاهش چشــمگیر ذخایر نفت ســازمان توســعه و همکاری 
اقتصادی که به پایینترین حد از ســال ۲۰۱۵ افت کرده ســت، اشاره کردند. 
تقاضا با احیای اقتصادها از پاندمی کووید ۱۹ اوج گرفته و سوئیچ صنعت از گاز و 

زغال سنگ گران قیمت به نفت کوره و دیزل برای تولید نیرو هم تقویت بیشتر 
 OANDA تقاضا را به دنبال داشته است.جفری هالی، تحلیلگر ارشد شرکت
در یادداشــتی نوشت: این حقیقت که بازارهای آسیایی به جای این که منتظر 
کاهش قیمتها باشند، راضی هستند قیمتها بالاتر را دنبال کنند، سیگنال قوی 
از قوی ماندن تقاضا برای انرژی اســت.آژانس بین المللی انرژی روز پنج شنبه 
پیش بینی کرد کمبود انرژی تقاضا برای نفت را به میزان ۵۰۰ هزار بشکه در 
روز افزایش می دهد. این امر به کمبود عرضه به میزان ۷۰۰ هزار بشکه در روز تا 
پایان امسال منتهی می شود مگر این که اوپک پلاس همان طور که برنامه ریزی 

کرده است، در ژانویه تولیدش را افزایش دهد.

نفت در بازار جهانی از مرز ۸۵ دلار عبور کرد

یکی از مهم ترین چالش هایی که واحدهای فولادسازی در 
نیمه نخست ســال جاری با آن روبه رو بودند، قطع شدن برق 
بود که به عنوان یک عامل تاثیرگذار ســبب شد این واحدها 
به اهداف برنامه ریزی شــده خود در ۶ ماه نخست سال ۱۴۰۰ 
نرســند؛ اما با وجــود این مانع قابل توجــه، تمام تلاش این 
واحدها براین اساس است تا این کاهش تولید را در نیمه دوم 

سال جاری جبران کنند. 
یکی از واحدهایی که با قطع شــدن برق با کاهش تولید 
روبه رو شــد، شــرکت آهن و فــولاد ارفع اســت. این واحد 
فولادســازی در تابستان امســال به دلیل قطع شدن برق، با 
توقف ۵۲ روزه همراه شده است که این توقف معادل از دست 
دادن تولیدی حدود ۱۳۰هزار تن شمش و زیانی حدود ۷هزار 
میلیارد ریال بوده اســت، اما با تمام این شرایط این فولادساز 
قادر به رشــد ۲۶۴درصدی در زمینه صادرات نسبت به سال 

قبل شده است.
فولاد ارفع در یک نگاه

شــرکت آهن و فولاد ارفع در سال ۱۳۸۳ تاسیس شده و 
عملیات ساخت واحدهای تولیدی آن از سال ۱۳۸۶ در زمینی 
به مســاحت ۸۶ هکتار آغاز شده است. این شرکت دارای دو 
بخش تولید آهن اسفنجی با فناوری میدرکس و فولادسازی 
با فناوری کوره قوس الکتریکی اســت. ظرفیت اسمی هر دو 
واحد ۸۰۰ هزار تن در سال است. محصول اصلی شرکت آهن 
و فولاد ارفع که به بازار عرضه می شــود، انواع شمش فولادی 

اســت. این شــرکت با بهره گیری از واحدهای تصفیه فولاد و 
گاززدایی تحت خلأ قابلیت تولید انواع فولادهای ساختمانی و 

برخی فولادهای مهندسی و آلیاژی را داراست.
شــرکت آهن و فولاد ارفع در جهت برنامه های توسعه ای 
خود در تلاش اســت کــه پایداری در تولیــد محصول خود 
داشــته باشــد و همچنین قصد دارد که توامان در بالادست 
زنجیره فولاد نیز ورود پیدا کند. یکی از برنامه های توسعه ای 
این شــرکت با حمایت سهامداران شرکت، ورود در بالادست 
زنجیره است تا در آینده شعار از معدن تا نورد را محقق کند.

عملکرد فولاد ارفع
 در نیمه نخست سال جاری

در همین راســتا مدیرعامل شــرکت آهن و فولاد ارفع در 
گفت وگــو با »دنیای اقتصاد« درباره عملکــرد ارفع در ۶ ماه 
نخست ســال جاری عنوان کرد: تولید آهن اسفنجی در واحد 
احیای مستقیم شــرکت در ۶ ماه اول سال ۱۴۰۰ به میزان 
۴۰۹۹۷۵ هــزار تن بوده اســت که تقریبا مشــابه با میزان 
تولید دوره مشــابه در سال گذشــته است، ولی تولید شمش 
در فولادســازی شرکت در نیمه نخست سال جاری به میزان 
۳۳۷۹۷۱ تن بوده که نســبت به دوره مشــابه سال گذشته 
حدود ۲۰درصد کاهش یافته که علت آن نیز محدودیت های 
اجباری ناشی از قطع برق بوده است. علی محمدی در ادامه با 
اشاره به افزایش میزان صادرات فولاد ارفع عنوان کرد: طی ۶ 
ماه امســال، صادرات ارفع ۲۶۴درصد افزایش یافته است. این 

واحد فولادسازی با تکیه بر بازاریابی های به موقع خود در نیمه 
نخســت امسال، قادر شده است که به موفقیت های خوبی در 
امر صادرات دست یابد و با صادرات ۱۳۰هزار و ۱۲۲ تن، رشد 

۲۶۴درصدی را نسبت به سال گذشته تجربه کند.
برنامه شرکت برای نیمه دوم سال ۱۴۰۰

مدیرعامل شــرکت آهن و فولاد ارفع در ادامه با اشاره به 
برنامه های این واحد فولادســازی در سال جاری عنوان کرد: 
برنامه اصلی شــرکت اجرای طرح های توســعه زیر ســقف 
واحدهای احیا و فولادسازی است که مطابق برنامه ریزی های 
انجام شــده امید اســت ظرفیــت اســمی واحدهای احیا و 
فولادسازی از ۸۰۰هزار تن فعلی به ترتیب ۲/۱ و یک میلیون 
تن در سال افزایش یابد و طی آنها ضمن افزایش میزان تولید، 
نیاز شرکت به تامین آهن اسفنجی از بازار رفع شده و حاشیه 

سود فروش افزایش یابد.

چالش های یک واحد فولادسازی
محمدی همچنین با اشاره به چالش های پیش روی فولاد 
ارفع طی سال جاری عنوان کرد: با اتفاقاتی که در سال جاری 
به صورت کاملا بی سابقه رخ داده است، در حال حاضر چالش 
اصلی ارفع و ســایر تولیدکنندگان فولاد موضوع انرژی است. 
توقف های ســال جاری خســارات بســیار جدی و سنگینی 
بر شــرکت های فولادی تحمیل کــرد و در صورت ادامه این 
مشکلات در سال آینده و با توجه به کاهش آستانه تاب آ وری 
شــرکت ها، مشــکلات تحمیلی بســیار جدی تر خواهد بود. 
همچنین گمانه زنی هایی برای محدودیــت در تامین گاز در 
فصل زمستان وجود دارد که این نیز می تواند به بحرانی مجدد 

تبدیل شود.
وی در ادامه خاطرنشــان کرد: علاوه بر چالش های انرژی 
روند افزایش قیمت مــواد اولیه و حامل های انرژی به صورت 
مداوم حاشــیه ســود تولید فــولاد را کاهــش می دهد و در 
صورت عدم برنامه ریزی صحیح در آینده نزدیک امکان ایجاد 

بحران های مالی در شرکت های فولادی وجود خواهد داشت.
ضرر فولاد ارفع از قطع شدن برق

مدیرعامل شرکت آهن و فولاد ارفع در پاسخ به این پرسش 
که با قطع شــدن برق در تابستان سال جاری از میزان تولید 

خود جا ماندید، تصریح کرد: در تابستان امسال شرکت آهن 
و فولاد ارفع ۵۲ روز به طور کامل متوقف شــد که این مدت 
زمان معادل از دســت دادن تولیــدی در حدود ۱۳۰هزار تن 
شــمش و زیانی در حدود ۷ هزار میلیارد ریال بوده که بسیار 
قابل توجه بوده اســت. البته با تلاش های انجام شده از جمله 
افزایش میزان صادرات در تیر ماه تا جای ممکن ســعی شد 
این آســیب ها کمرنگ شــود. البته در زمان قطع شدن برق 
تلاش کردیم تعمیرات سالانه خود را انجام بدهیم و تعمیرات 
واحــد ذوب را با زمــان کاهش مصرف برق مــد نظر دولت 
هماهنگ کنیم. تمام سعی ما بر این اساس است که خللی در 

برنامه ریزی تولید سالانه شرکت ایجاد نشود.
اجازه دهند که عرضه و تقاضا 

بر بازار حاکم شود
محمدی در ادامه با اشــاره به بخشنامه های دست و پاگیر 
دولتی که برای تولیدکنندگان و صادرکنندگان ایجاد می کند، 

عنوان کرد: به طور کلی راه نجات اقتصاد ایران، آزادسازی آن 
است  از  همین رو بهتر است اجازه داده شود تا عرضه و تقاضا 

بر بازار حکمفرما باشد و نه بخشنامه و مصوبات دستوری.  
سخن پایانی

مدیرعامل شــرکت آهن و فولاد ارفع در پایان خاطرنشان 
کرد: با توجه به توضیحات ارائه شده و بحران هایی که به نظر 
می رسد در حوزه های مختلف از جمله انرژی، محیط زیست، 
سودآوری شرکت ها و... در آینده نزدیک گریبان صنعت فولاد 
کشــور را بگیرد، راهی جز تلاش برای تحقق توسعه پایدار و 
حکمفرما کردن رویه ای علمی بر صنعت فولاد وجود نخواهد 

داشت. 
محمدی تاکید کرد: در برهه کنونی شــرکت های فولادی 
باید هر چه بیشــتر برای پژوهش های هدفدار سرمایه گذاری 
کنند و همزمان بــا تکیه بر علــم آینده پژوهی تلاش کنند 

تهدیدهای آینده را به فرصت تبدیل کنند.

علی محمدی، مدیرعامل شرکت آهن و فولاد ارفع اعلام کرد

افزایـش صـادرات فولاد به رغم کمبود انـرژی

تولید آهن اســفنجی در واحد احیای مستقیم 
شــرکت در ۶ ماه اول ســال ۱۴۰۰ بــه میزان 
۴۰۹۹۷۵هزار تن بوده اســت که تقریبا مشابه با 
میزان تولید دوره مشــابه در سال گذشته است، 
ولی تولید شمش در فولادسازی شرکت در نیمه 
نخست سال جاری به میزان ۳۳۷۹۷۱ تن بوده که 
نسبت به دوره مشابه سال گذشته حدود ۲۰درصد 
کاهــش یافته که علت آن نیــز محدودیت های 

اجباری ناشی از قطع برق بوده است.


